
 

 

Korte conclusies 

Bestuurscommissie Gezondheid  
 
Datum : 5 oktober 2023   

Tijdstip : 09.00 – 10.45 uur  

Locatie : Veiligheidsregio Fryslân, Harlingertrekweg 58, Leeuwarden, De Ridderzaal 

 
Aanwezig:   

L. de Vries (voorzitter) H. Zonderland (lid Agendacommissie) E. de Groot (lid Agendacommissie) 

N. Kramers (lid Agendacommissie) M. Poelman (lid Agendacommissie) E. Verhagen 

S. Vegelin P. IJnsen S. Sijtsma 

J.D. de Vries P. van der Zwan C. de Pee 

R. de Vries L. Kleefstra (Directeur Publieke Gezondheid) M. Esselink (secretaris) 

M. Vellinga I. Zonneveld B. Gardeniers 

W. Kleinhuis (Algemeen directeur) E. Knoll (directeur bedrijfsvoering) K. Wielstra 

   

Afwezig:   

G. van Essen   

 
1. Opening en vaststellen van de agenda 

De voorzitter opent de vergadering.  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 

2. Concept besluitenlijst 22 juni 2023 
De besluitenlijst van 22 juni wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

3. Ingekomen stukken en mededelingen 
L. Kleefstra geeft een aanvulling op de mededeling over de maternale kinkhoestvaccinatie: Vanaf 1 
januari 2024 wordt de uitvoering van deze maternale kinkhoestvaccinatie formeel overgedragen aan 
de gemeenten en toegevoegd aan het Rijksvaccinatieprogramma. Bij de septembercirculaire 2023 
van het gemeentefonds worden de bijbehorende middelen aan het gemeentefonds toegevoegd. 
GGD Fryslan zal deze middelen opvragen door het verhogen van de gemeentelijke bijdrage. Dit 
wordt meegenomen in de kaderbrief 2025-2028 (en vervolgens begroting 2025 en 
begrotingswijziging 2024). 
De bestuurscommissie stemt in om de middelen voor ‘Versterking van de kennis- en adviesfunctie 
van de GGD’ in 2023 in te zetten voor Vitaal ouder worden/Fitaal Wiis. Voor de jaren 2024 en 2025 
worden deze middelen ingezet op een domeinoverstijgende aanpak gezondheidsachterstand. 
  
De Bestuurscommissie Gezondheid neemt kennis van de mededelingen. 
 

4. Tweede bestuursrapportage 2023  
L. Kleefstra geeft een korte introductie. Het is de bestuursrapportage waarmee het bestuur inzicht 
gegeven wordt in de afwijkingen en risico’s. In de Bestuurscommissie Gezondheid gaat het dus om 
het onderdeel programma Gezondheid. Tevens ligt de tweede begrotingswijziging voor.  
Aangegeven wordt dat de voorgestelde oplossing door het geprognotiseerde resultaat over 2023 te 
gebruiken om het effect van de cao over 2023 te financieren rust brengt in de gemeentelijke 
begrotingen. Wel is dit in een incidentele oplossing; vanaf 2024 moet het CAO-effect structureel 
worden geregeld.  
 
De Bestuurscommissie stemt in met de teksten onder programma Gezondheid en met de 
doorgeleiding van de bestuursrapportage en de tweede begrotingswijziging aan het Dagelijks 
Bestuur.  
 



 

 

5. Wijziging Gemeenschappelijke Regeling 
De Bestuurscommissie stemt in met de doorgeleiding van de wijziging Gemeenschappelijke 
Regeling aan het Dagelijks Bestuur.  
 

6. Update gezondheidsmonitoren 
De bestuurscommissie neemt kennis van een presentatie door Marit Boonstra en Maja Jokhan. 
Vraag van E. Verhagen om de cijfers breder te duiden en meer verdieping te geven. E. de Groot stelt 
voor een bestuurlijke themabijeenkomst te organiseren om te prioriteren welke data breder geduid 
zou moeten worden.   
Gevraagd wordt of in de schoolmonitor ook OKO-vragen zitten; ja dit is het geval. In Friesland wordt 
daarnaast de jeugdmonitor uitgevoerd om nog breder data over de gezondheid van jongeren op te 
halen. In Friesland halen we daarnaast ook data op bij PrO scholen als enige provincie in Nederland. 
Er wordt gevraagd of de vragenlijst die we gebruiken wel goed aansluit bij deze leerlingen.  
Er ontstaat een gesprek over de achtergrond en duiding van de cijfers mentale gezondheid bij 
jongvolwassenen. Nadere duiding van deze cijfers zal toegestuurd worden via de beleidsadviseurs 
volksgezondheid.  
 

7. Stand van zaken GALA  
De bestuurscommissie neemt kennis van een presentatie over de actuele stand van zaken lokaal en 
regionaal door Karin de Ruijsscher. 
Er wordt de oproep gedaan om GALA goed levend te maken, want hierin zit de kern van ‘echte 
preventie’. Het provinciale programma GALA wordt hiermee afgesloten. Dank aan de GGD voor het 
werk wat hierin is verzet. 
 

8. Doorontwikkeling Friese Preventieaanpak (FPA) 
De bestuurscommissie neemt kennis van een presentatie over de voorgestelde doorontwikkeling 
van de Friese Preventieaanpak met een mondelinge toelichting door Jouke Douwe de Vries, 
voorzitter van het Bestuurlijk Platform van de FPA. Met de doorontwikkeling van de FPA wordt het 
meer koersvast en krijgt een strakkere focus. Ook komt er in de doorontwikkeling een duidelijkere 
invulling van het ‘doen’. De GALA opgaven komen terug in de FPA. De presentatie geeft de 
voorgestelde route weer. Deze wordt nader uitgewerkt om op ter besluitvorming in de 
Bestuurscommissie Gezondheid van 23 november terug te komen.  
Er wordt aandacht gevraagd voor de stapeling van regierollen. Hierin moeten strakke keuzes 
gemaakt worden.  

 

9. Rondvraag en sluiting vergadering 
De voorzitter sluit de vergadering af met dank voor aan de aanwezigen. 
 

 


